
BR.0002.9.2018.AB 

 

 

PROTOKÓŁ NR  LV / 18 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

w dniu 30 sierpnia 2018 roku 
 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącego Rady Powiatu Jarosława Kleszczewskiego. Początek 

obrad – godzina 10.15.  

 

 

Obecni: 
 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

Radni nieobecni: 

 

Cezary Barczyk 

Dariusz Bednarz 

Katarzyna Romańska-Bujak 

Andrzej Wilk 

  

 

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Przedstawiciele władz samorządowych miast, miast i gmin oraz gmin powiatu 

zawierciańskiego z: Przewodniczącym Rady Miejskiej w Zawierciu Pawłem Kazirodem  

i Wiceprzewodniczącym  Grzegorzem Kwietniem oraz Przewodniczącym Rady Gminy we 

Włodowicach Alojzym Leśniakiem,  przedstawiciele powiatowych służb, inspekcji i straży 

z: Komendantem Powiatowym Policji w Zawierciu Jackiem Kurdybelskim, 

przedstawicielem Komendanta Powiatowego Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Zawierciu Dawidem Antosiakiem i Powiatowym Inspektorem Nadzoru Budowlanego 

Anetą Pałką,  Prezes  Zarządu Głównego Jurajsko – Śląskiego Stowarzyszenia Dom 

Europejski w Częstochowie Janusz Żakowski , kierownicy jednostek organizacyjnych 

powiatu , przedstawiciele partii stronnictw i ugrupowań politycznych, Naczelnicy Wydziałów 

Starostwa Powiatowego w Zawierciu, przedstawiciele środków masowego przekazu i inni 

goście, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

  

 

Ad.1.) 

 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski. Na podstawie listy 

obecności stwierdził dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał,            

a tym samym prawomocność LV sesji Rady Powiatu. Powitał radnych, Zarząd Powiatu ze 

Starostą Krzysztofem Wroną oraz gości, biorących udział w posiedzeniu, dziękując im za 
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przybycie. Poinformował również, iż w ramach testu obrady sesji, oprócz tradycyjnego 

nagrywania, są po raz kolejny transmitowane on-line. Transmisję można obejrzeć pod 

adresem: https://powiatzawiercie.sesja.pl. Od nowej kadencji, zgodnie ze znowelizowanymi 

w tym roku przepisami ustawy o samorządzie powiatowym,  transmitowanie obrad w tej 

formie będzie obligatoryjne. Ponadto w dniu dzisiejszym głosowania, również w formie 

testowej,  odbywać się będą z użyciem systemu do głosowania, którego stosowanie będzie 

wymogiem ustawowym od przyszłej kadencji. 

 

  

Ad.2.) 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków ze strony radnych, sesja odbyła się zgodnie  

z następującym porządkiem obrad, przekazanym w materiałach sesyjnych:    

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołów  Nr LIII / 18 z dnia 28 czerwca 2018 roku i Nr LIV / 18  

z dnia 17 lipca 2018 roku. 

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji.   

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stanu bezpieczeństwa publicznego  

i pożarowego na terenie powiatu zawierciańskiego w 2017 roku. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2018 rok.   

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2018 –  2025.  

9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z przebiegu wykonania planu 

finansowego Szpitala Powiatowego w Zawierciu za I półrocze 2018 roku. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Statucie Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr L / 436 / 18 z dnia  

29 marca 2018 roku w sprawie ustalenia zadań i wysokości środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań powiatu 

zawierciańskiego w 2018 roku z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVII / 403 / 17 z dnia  

28 grudnia 2017 roku w sprawie ustalenia terminów sesji i uchwalenia planu pracy Rady 

Powiatu na 2018 rok. 

13. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski. 

16. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad.3.) 
 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych protokoły  Nr LIII / 18 z dnia 28 czerwca 

2018 roku i Nr LIV / 18 z dnia 17 lipca 2018 roku w wyniku przeprowadzonego głosowania 

zostały przyjęte jednogłośnie, czyli  przy 21 głosach „za”.   
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Ad.4.) 

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji przedstawił 

Starosta Krzysztof Wrona. 

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd odbył 8 posiedzeń, na których zajmował się  m.in. 

następującymi sprawami: 

 

 podjął uchwały w sprawach: 

– zmian w budżecie powiatu na 2018 rok oraz zmian w planie finansowym;  

– uzgodnienia projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Zawiercia dla obszarów położonych przy ulicach: Bema, Smuga, Wyspiańskiego oraz 

dla obszaru miejscowości Siedliszowice w gminie Kroczyce; 

– wyrażenia zgody na przekazanie środka trwałego do Powiatowego Centrum 

Kształcenia Zawodowego w Zawierciu będącego w użytkowaniu Powiatowego 

Zarządu Dróg w Zawierciu; 

– powołania komisji egzaminacyjnej dla Anny Grochowskiej nauczyciela 

kontraktowego geografii ubiegającego się o awans na stopień nauczyciela 

mianowanego; 

– powołania komisji egzaminacyjnej dla Karoliny Kindler - Skowronek nauczyciela 

kontraktowego teoretycznych przedmiotów zawodowych ubiegającego się o awans na 

stopień nauczyciela mianowanego; 

– przedłużenia powierzenia Ireneuszowi Błażkiewiczowi zadań doradcy metodycznego 

w zakresie języka angielskiego; 

– powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

dyrektora Zespołu Szkół w Szczekocinach, zatwierdzenia konkursu i powierzenia 

stanowiska dyrektora wybranemu w drodze konkursu Zbigniewowi Bryle;  

– przyjęcia informacji z wykonania planu finansowego Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu za I półrocze 2018 roku; 

– przeprowadzenia konsultacji z organizacjami pozarządowymi projektów uchwał Rady 

Powiatu w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu; 

– wyrażenia zgody na zakup aparatury i sprzętu medycznego dla Szpitala Powiatowego 

w Zawierciu; 

– wyrażenia zgody na odstąpienie od formy przetargowej przy zawarciu umowy najmu, 

użyczenia umowy dzierżawy lokali użytkowych w jednostkach organizacyjnych dla 

których organem prowadzącym jest powiat zawierciański; 

– powołania komisji opiniującej wnioski o stypendia za osiągnięcia w dziedzinie nauki, 

kultury i sportu dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych zamieszkałych na terenie 

powiatu zawierciańskiego; 

– realizacji Rządowego programu rozwijania szkolnej infrastruktury oraz kompetencji 

uczniów i nauczycieli w zakresie technologii informacyjno – komunikacyjnych na lata 

2017 – 2019 – „Aktywna tablica”; 

– zaopiniowania projektu „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Kroczyce na lata 

2018-2021”.  

  

 wyraził zgodę na: 

 skierowanie do Wojewody Śląskiego w Katowicach wniosku o zmianę celu darowizny 

nieruchomości zabudowanej, położonej w Chruszczobrodzie przy ul. Dworcowej 34; 
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 ustanowienie trwałego zarządu dla nieruchomości stanowiącej samodzielny lokal 

mieszkalny nr 2, położony w Łazach przy ul. Ogrodowej 5, na rzecz Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Zawierciu; 

 zakup systemu zarządzania ruchem klientów w Wydziale Komunikacji Starostwa 

Powiatowego w Zawierciu oraz podjęcie decyzji o przeznaczeniu środków 

finansowych na powyższy cel; 

 przeznaczenie dodatkowych środków z budżetu powiatu na dofinansowanie 

uczestnictwa osób niepełnosprawnych w warsztatach terapii zajęciowej na terenie 

powiatu zawierciańskiego i innych powiatów; 

 zapewnienia środków finansowych na awaryjne zabezpieczenie belek 

podporęczowych na wiadukcie nad torami PKP w ciągu drogi powiatowej nr 1745 S 

Trzebyczka – Głazówka w miejscowości Trzebyczka; 

 zatrudnienie osoby niebędącej nauczycielem do prowadzenia zajęć z zakresu 

kształcenia zawodowego w Zespole Szkół w Porębie.  

 

 przyjął informację z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2018 roku oraz informację 

opisową za I półrocze 2018 roku z przebiegu realizacji Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2018 – 2025. 

 

 zapoznał się z:  

 pismami otrzymanymi do wiadomości od Stowarzyszenia „Nie dla Kopalni Cynku  

i Ołowiu 

 pismem dotyczącym inicjatywy utworzenia Województwa Częstochowskiego; 

 pismem Instytutu Pamięci Narodowej Komisji Ścigania Zbrodni przeciwko Narodowi 

Polskiemu – Oddziałowe Biuro Lustracyjne w Katowicach; 

 informacją na temat sytuacji na lokalnym rynku pracy, realizowanych formach 

przeciwdziałania bezrobociu z uwzględnieniem programów aktywizacji zawodowej; 

 zawiadomieniem o przystąpieniu do sporządzenia zmiany części tekstowej 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Zawiercia dla obszarów 

obejmujących część południowo – zachodnią i śródmieście – etap II. 

 

 omówił i przyjął materiały wraz z projektami uchwał Rady Powiatu, będącymi 

przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. 

 

Jednocześnie poinformował, że: 

 podpisane zostały umowy na wykonanie następujących zadań:  

 w dniu 10 lipca br. na wykonanie zadania pn. „Przebudowa mostu na rzece Pilica  

w ciągu drogi powiatowej nr 1776 S Szczekociny-Jeziorowice-Otola-Jeżówka  

w miejscowości Wola Libertowska; 

 w dniu 19 lipca br. na wykonanie zadania pn. „Przebudowa chodnika przy drodze 

powiatowej 1717 S w miejscowości Chruszczobród”; 

 w dniu 20 lipca br. na wykonanie zadania pn. „Uzupełnienie poboczy oraz czyszczenie 

rowów na drodze powiatowej nr 1764 S Cisowa – DW 794”; 

 w dniu 9 sierpnia br. na wykonanie zadania pn. „Awaryjna wymiana  drewnianego 

pomostu i balustrad na moście nad rzeką Pilica w ciągu drogi powiatowej nr 1750 S  

w miejscowości Dobra”; 

 w dniu 14 sierpnia br. na wykonanie zadania pn. „ Przebudowa drogi powiatowej nr 

1730 S – Kromołów-Bzów”;  
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 w dniu 21  sierpnia br. na wykonanie zadania pn. „Remont drogi powiatowej  

nr 1770 S w miejscowości Sierbowice”; 

 w dniu 24 sierpnia br. na wykonanie zadania pn. „Utwardzenie pobocza  

w miejscowości Dzibice w Gminie Kroczyce”; 

 w dniu 24 sierpnia br. wszczęte został postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego 

w trybie przetargu nieograniczonego na wykonanie zadania pn. „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1761 S w miejscowości Udórz – Chlina”; 

  w wyniku postepowania konkursowego na stanowisku Naczelnika Wydziału Edukacji 

zatrudniona została Krystyna Wiącek, poprzednio zatrudniona w Kuratorium Oświaty  

w Katowicach Delegatura w Sosnowcu. 

  

Ponadto przekazał informacje o istotnych wydarzeniach, odbywających w ostatnim czasie 

terenie powiatu, w których uczestniczył:   

 

 w dniu br. 1 lipca – uroczystość poświęcenia i przekazania nowego średniego samochodu 

ratowniczo – gaśniczego w Woli Libertowskiej; 

 w dniu 5 lipca br. – uroczysta akademia z okazji Święta Policji; 

 w dniu 15 lipca br. – obchody 90 – lecia Ochotniczej Straży Pożarnej w Koryczanach; 

 w dniu 22 lipca br. – jubileusz  90 – lecia istnienia Koła Gospodyń Wiejskich  

w Irządzach, objęty honorowym patronatem Starosty; 

 w dniach 28 – 29 lipca br. – Dni Żarnowca; 

 w dniu 19 sierpnia br. – jubileusz  90 – lecia jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Dobrogoszczycach oraz Diecezjalno – Powiatowo – Gminne Święto Plonów  

w 100 – lecie Odzyskania Niepodległości; 

 w dniu 23 sierpnia br. – Konwent Powiatów Województwa Śląskiego  w Bestwinie; 

 w dniu 25 sierpnia br. – przegląd Piosenki Patriotycznej w Hucisku. 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag ze strony radnych.  

 

 

Ad.5.) 

 

Jan Zamora (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja mam dwa zapytania w dzisiejszej sesji. Po pierwsze chciałem zapytać panią Dyrektor 

szpitala zawierciańskiego (nie widzę, ale Członek Zarządu pani Maria Milejska zajmuje się 

służbą zdrowia, dlatego do niej będzie to pytanie). Proszę państwa, na ostatnim połączonym 

posiedzeniu Komisji Zdrowia i Budżetu po prostu byłem zbulwersowany zachowaniem 

radnego Krupy.  Powiem tak, że w słownictwie ludzi kulturalnych i honorowych brak słów, 

żeby określić jego zachowanie. Proszę państwa, do krytyki ma prawo każdy, nawet wilczym  

prawem opozycji jest krytykować, ale moralnego takiego prawa nie ma zarówno radny Krupa, 

jaki radny Mach. Wszak to oni doprowadzili do sytuacji, że zawierciański szpital stanął nad 

krawędzią przepaści i dlatego chciałbym zapytać panią (nie ma pani Dyrektor, dlatego panią 

Marię Milejską) czy prawdą jest, że w czasie kadencji Krupy z tytułu kosztów odsetek,   

niezapłaconych faktur, postępowań komorniczych i sądowych, szpital musiał oddać około  

18 milionów. Może nie wszyscy się tutaj orientują, na czym to polegało. To polegało na tym, 

że szpital brał towar,  nie płacił przez jakiś czas i później sprzedawał te faktury firmom 

windykacyjnym. To był Magellan i nie pamiętam już dokładnie jakie inne. Dlatego proszę 

tutaj panią Marię Milejską o potwierdzenie, czy to tak było, czy nie. Ale jeszcze powiem 
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taką ciekawostkę. W tym czasie ja prowadziłem działalność gospodarczą i kupowałem  

z firmy Milko towar i ja, jako drobny  geszefciarz, płaciłem o 25% mniej niż szpital, który 

brał duże ilości towaru. Jak to się działo, ja tego nie zrozumiem, ale mieliśmy tutaj genialnego 

ekonomistę i on to tłumaczy. Za obecnej kadencji z tytułu odsetek szpital zapłacił tylko 

4.000.000 zł i taki radny ma czelność krytykować poprzedników. To dla mnie jest drań”.   

(Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poprosił o przejście do meritum 

wypowiedzi). Proszę panią Marię Milejską o potwierdzenie, ile trzeba było zapłacić z tytułu, 

tak jak wymieniłem. Proszę też o informację, ile osób zostało zwolnionych w latach 2010-

2014 i kto to był, bo z mojej wiedzy wynika, że to był średni personel medyczny i lekarze  

i jakie z tego tytułu szpital osiągnął oszczędności. Jeszcze jedno pytanie. Ile osób w latach 

2014-2018 zostało zwolnionych lub dotrudnionych, ile szpital kosztowały podwyżki, ile  

w latach 2010-2014 poszło na podwyżki.  

Kolejne pytanie mam do pana Starosty. Panie Starosto, u mnie na wsi w Blanowicach były 

radny Niezależnej Alternatywy Wyborczej Jerzy Gębala na swoim placu w centrum tej 

naszej wioski czy dzielnicy wydzierżawił teren pod stację nadajnikową Orange. Jest to maszt   

wysokości 40 metrów emitujący fale elektromagnetyczne, które –  panie doktorze, pan pewno 

wie i wszyscy, którzy się zajmują medycyną wiedzą –  są szkodliwe dla zdrowia.  

A Blanowice to nie jest jakaś aglomeracja jak Hong Kong, że każdy metr kwadratowy to 

kosztuje nie wiadomo ile, tylko jest dookoła wiele różnych górek, to czemu to ma być 

budowane w centrum Blanowic. Dziękuję bardzo”. 

 

Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Moje pytanie będzie związane z Uchwałą Zarządu Powiatu Nr 206/1476/18. Tą uchwałą 

Zarząd Powiatu przyznał pani Dyrektor Szpitala Powiatowego w Zawierciu nagrodę roczną za 

2017 rok w wysokości trzykrotnego miesięcznego wynagrodzenia, co łącznie dało kwotę 

prawie 40.000 zł. Moje pytanie brzmi: czy Zarząd Powiatu nie znalazł innego, bardziej 

zasadnego i pilnego celu, aby te pieniądze przeznaczyć. Chciałam jeszcze dopytać, za jakie 

szczególne zasługi pani Dyrektor otrzymała taką kwotę nagrody. I to jest moja pierwsza 

interpelacja.     

Druga moja interpretacja dotyczy podobnych zagadnień. W ubiegłym roku pan Starosta 

obiecał swoim pracownikom podwyżki. Tłumacząc się brakiem pieniędzy, pan Starosta 

podzielił podwyżkę obiecaną na 2018 rok na dwie części. Pierwszą część, jak państwo 

pamiętacie, pan Starosta przyznał na początku roku. Trochę z opóźnieniem, ale pracownicy 

dostali wyrównanie. Chciałam zapytać, czy pan Starosta dotrzymał obietnicy i przyznał drugą 

część tej podwyżki. Bo jeżeli czytamy, że jednemu pracownikowi przyznaje się jednorazowo 

prawie 40.000 zł nagrody, to ja nie wyobrażam sobie w tej sytuacji tłumaczenia, że na 

podwyżki dla pracowników brakło pieniędzy. Więc bardzo proszę o udzielenie mi   

odpowiedzi na pytanie, czy druga część podwyżki została przyznana, a jeżeli nie, to dlaczego 

i kiedy zostanie przyznana. Mam nadzieję, że z wyrównaniem od 1 lipca, bo II półrocze 

zaczyna się 1 lipca”. 

 

Paweł Sokół (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja mam pierwszą interpelację dotyczącą Powiatowego Zarządu Dróg. Ze względów 

bezpieczeństwa powinny zostać umieszczone znaki informacyjne przy strażnicach  

o wyjazdach samochodów strażackich. Na terenie powiatu – owszem –  są przy niektórych 

strażnicach takie znaki, lecz z tego, co widzę, w większości nie ma. Jest to bardzo istotna 

sprawa, ponieważ taka refleksja mi się nasunęła ze względu na to, że miałam taki tragiczny 

przypadek w sąsiednim województwie, kiedy wyjeżdżający samochód  strażacki zderzył się z 
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samochodem osobowym. To nie są jakieś wielkie koszty. Jednocześnie obecny tutaj pan  

Komendant PSP potwierdzi, że takie zabezpieczenie powinno istnieć i informować 

podróżujących  kierowców, że tutaj jest akurat taki niebezpieczny wyjazd, ponieważ w każdej 

chwili może wóz strażacki wyjechać.  

Następna moja interpelacja dotyczy też Powiatowego Zarządu Dróg, a mianowicie budowanej 

drogi w ciągu Zabrodzie do granicy województwa i powiatu, to jest przez las w Koryczanach.   

Po pierwsze część tej drogi została wybudowana w zeszłym roku i nie wiem, z jakich 

powodów (podejrzewam, że może błędów technicznych wykonawcy bądź innych) ta droga 

się łamie. Ona rok funkcjonuje i już się kruszy. Należy w związku z tym coś zrobić, aby albo 

usunąć te usterki albo poprawić. Nie może tak być, że po roku łamie się asfalt i wiadomo, że 

za parę miesięcy czy parę lat tej drogi nie będzie. Kolejna sprawa dotycząca ciągu drogowego 

to jest to, że ta droga przebiega przez las, gdzie są bardzo ostre zakręty. Ta droga ma około 

trzech metrów szerokości, więc jakiekolwiek minięcie się wymaga wjazdu na pobocze. Tam 

tego pobocza nie ma, mało tego są drzewa w lesie, które są w bezpośrednim sąsiedztwie drogi 

i jest to bardzo niebezpieczne Nawet dwa ciągniki jadące z przeciwka z przyczepami tam nie 

wyminą ze względu na te drzewa. Albo te drzewa trzeba  usunąć, żeby stworzyć możliwość 

minięcia się na tej drodze (to jest chyba jedyne rozwiązanie) i oczywiście w bardzo konkretny 

sposób oznaczyć te bardzo niebezpieczne zakręty, ponieważ jest to wąska droga i przez 

drzewa nie ma gdzie zjechać. A jak widzę kierowcy na tej drodze sobie dosyć poczynają, 

więc ze względu bezpieczeństwa należałoby to zrobić.  

Kolejna moja interpelacja dotyczy Spółki Wodnej w Zawierciu, ponieważ Starostwo jest 

instytucją nadzorującą tę spółkę, więc wreszcie trzeba wpłynąć na tych ludzi, żeby zaczęli coś 

sensownego robić i żeby po prostu zaczęli czyścić rowy na kompleksie łąk Koryczany- 

Zabrodzie. Jak odcinek o długości ok. 150 metrów został wyczyszczony, to ten urobek został 

wywalony na dobrą łąkę, z której  gospodarz stracił 4 pokosy siana. A tu, gdzie ta rowy były 

niedrożne  i w ogóle nie użytkował tego, to tam się nic nie dzieje. Więc jaka logika, chcieli 

poprawić, a zepsuli. Nie wiem, kiedy wreszcie zaczną robić z sensem. Wiem, że rolnicy mogą 

nie płacić składek, bo jeżeli tak się robi, to co to jest, gdzie my żyjemy.  

Kolejna rzecz dotyczy dożynek diecezjalno-powiatowo-gminnych. Nieładnie to wyszło, że na 

takowe dożynki  nie została poproszona „Solidarność” rolników. Mam całą świadomość tego 

co mówię, bo to m.in. dzięki tej „Solidarności” takie dożynki chrześcijańsko – cywilne mogą 

się odbywać. Przecież to „Solidarność” walczyła o możliwość takiego sposobu świętowania 

święta plonów, więc nie wiem czy jakaś niechęć czy uraz. Nie wiem dlaczego, ale jest to 

bardzo nieładnie. Powiem tak z przekąsem, że „Solidarność” jedną Wronę pokonała,  tak że 

tutaj bardzo niesmacznie wyglądało i bardzo dużo sygnałów mam, dlaczego tak się dzieje, 

skoro wszystkie inne są organizacje zapraszane”.   

 

Aniceta Książek-Słomka (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Kilka sesji wstecz zabierałam głos w sprawie odpadów na terenie byłej Przędzalni 

„Przyjaźń” w Zawiercie. Chciałabym się dowiedzieć, jakie zostały poczynione kroki  

w sprawie zabezpieczenia tych odpadów i jakie kroki ewentualnie są podjęte w sprawie 

utylizacji. Na szczęście mamy lato za sobą i nie doszło do samozapalenia. Z tego, co wiem, są 

tam również farby, lakiery i rozpuszczalniki. Część tych odpadów w ogóle nie została 

zbadana i nie zostały otwarte, więc nie wiemy. Nie chciałabym, aby doszło do takiej sytuacji, 

jak z wysypiskami śmieci, które nagle zapalają się, bo ucierpieliby na tym nie tyko mieszańcy  

Zawiercia, ale również powiatu, bo zanieczyszczenia z zapalenia się takich ilości samych 

tylko lakierów będą wywoływały różnego rodzaju substancje toksyczne, które będą miały 

wpływ na zdrowie mieszkańców. Bardzo proszę o odpowiedź”. 
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Andrzej Danecki (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Nasza kadencja dobiega końca, zostało nam z planowanych sesji trzy posiedzenia z 

dzisiejszym. Będzie to na pewno czas, kiedy będziemy podsumowywać różne rzeczy, liczyć  

i dokonywać pewnych ocen. W ostatnim okresie zostały mi zadane pytania w związku  

z podjętymi kiedyś deklaracjami. Nie potrafię odpowiedzieć i w związku z czym 

zadeklarowałem, że zapytam na dzisiejszej sesji. Problem dotyczy podjętej już kiedyś przez 

Komisje Rady sprawy nadania szpitalowi imienia Henryka Wnuka i chciałbym zapytać jak 

postępują i na jakim etapie są prace nad realizacją tego wniosku”.    

 

Marek Szczygłowski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Uczniowie Szkoły Podstawowej nr 9 w Zawierciu w trosce o swoje bezpieczeństwo 

zwracają się z prośbą o pomalowanie pasów przed szkołą na kolor czerwono – biały. Czy ta 

prośba mogłaby zostać zrealizowana jeszcze przed rozpoczęciem roku szkolnego; 

Straty po tegorocznej suszy nie były aż tak dotkliwe dla naszego powiatu ale jednak były. Ile 

konkretnie wyniosły i czy była konieczność rekompensaty finansowej dla rolników, 

sadowników i hodowców; 

Czy w tym roku na terenie naszego powiatu miały miejsce pożary wysypisk śmieci, co było  

i jest plagą niemal w całej Polsce. 

Czy standardowe wyposażenie oddziałów straży pożarnej w naszym powiecie jest 

porównywalne z wyposażeniem oddziałów polskiej straży pożarnej biorących udział  

w gaszeniu pożaru w Szwecji. 

I w nawiązaniu do mojej poprzedniczki, jaki jest epilog tegorocznego śledztwa dotyczącego 

nielegalnego składowiska chemikaliów na dużą skalę w hali po byłej Przędzalni „Przyjaźń”  

w Zawierciu. 

Jaką kwotę przyznano w ramach unijnego dofinansowania na realizację programu 

rewitalizacji i rozbudowy linii kolejowej Zawiercie –  Tarnowskie Góry, prowadzącej poprzez 

Port Lotniczy w Pyrzowicach”. 

 

Tomasz Ślusarczyk (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Chciałbym poruszyć kwestię włączenia drogi Poręba – Żelisławice na odcinku ulic: 

Baśniowej i Niweckiej do kategorii dróg powiatowych. Chcę przypomnieć, że ta sprawa była 

już poruszana wielokrotnie, również i w poprzednich kadencjach. W tej sprawie 

interpretowali radni i również ja zgłaszam ten problem. Wiem, że były prowadzone w tej 

sprawie różne ustalenia i różne rozmowy, wiem, że kwestia dotyczyła regulacji własności 

działek w obrębie tej drogi. Podobno ta sprawa jest uregulowana i chciałbym zapytać, jakie 

jest w tej chwili stanowisko Powiatowego Zarządu Dróg w tej kwestii. Przypomnę tylko, że 

droga jest bardzo istotnym połączeniem, bardzo istotną arterią łączącą tak naprawdę trzy 

powiaty, bo wychodzi z powiatu zawierciańskiego na powiat będziński i powiat myszkowski, 

a więc spełnia wszelkie wymagania prawne, ustawowe, dotyczące zaliczenia tej drogi do 

kategorii dróg powiatowych. Uprzejmie proszę o taką informację”. 

  

 

Ad.6.)  
 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że organ stanowiący 

corocznie podejmuje uchwałę w sprawie stanu bezpieczeństwa publicznego i pożarowego na 

terenie powiatu, analizując materiały przekazane przez Komendę Powiatową Policji oraz 
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Komendę Powiatową Państwowej Straży Pożarnej. Powyższe informacje zostaną omówione 

w trakcie sesji, gdyż zgodnie z uchwałą powołującą stałe Komisji Rady Powiatu w obecnej 

kadencji i ustalającą zakres ich działania, sprawy dotyczące bezpieczeństwa nie zostały 

przypisane żadnej z nich. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LV / 461 / 18 w sprawie 

stanu bezpieczeństwa publicznego i pożarowego na terenie powiatu zawierciańskiego w 2017 

roku został poddany pod głosowanie i przyjęty przy 19 głosach „za” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”.      

 

 

Ad.7.) 
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LV / 462 / 18 w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2018 rok  wraz z autopoprawką Zarządu Powiatu,  po 

uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej, został poddany 

pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.    

 

 

Ad.8.)  
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LV / 463/ 18 w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2018 – 2025 wraz z autopoprawką 

Zarządu Powiatu,  po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury 

Technicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach 

„za”.    

 

 

Ad.9.)  
 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

  

„Ja też byłem obecny na tym samym posiedzeniu Komisji Zdrowia, na którym też obecny był 

pan Jan Zamora. Myślę, że pan Zamora musi sobie zdefiniować pewne kwestie. W tamtej 

kadencji robiliśmy restrukturyzację. Oczywiście koszty były wysokie, ale dzisiaj jesteśmy  

w tej kadencji i zastanawiamy się, co się dzieje w tej kadencji. Szanowni państwo, chciałem 

zapytać o pewne sprawy, ale nie ma dyrektora szpitala, ale myślę, że przedstawiciel odpowie 

mi na pytanie. Oczywiście Członek Zarządu może odpowiadać. Dzisiaj jest trochę przed 

wyborami sytuacja dość trudna ze względu na przynależność niektórych osób do komitetu, 

więc ja rozumiem, że pewne pytanie trzeba zadać. Ja chciałam tylko zapytać. Dostaliśmy 

odpowiedź na interpelację pani Beaty Chawuły w zakresie kosztów funkcjonowania 

administracji.  Tam są koszty związane z funkcjonowaniem administracji, gdzie wiemy, że 

ilość zatrudnionych w tej kadencji w administracji w szpitalu drastycznie wzrosła, w związku 

z czym  wzrosły koszty wynagrodzenia. Jest kilku dyrektorów, nie mogę się doliczyć ilu, 

dlatego chciałem zapytać, jak jest z tymi kosztami faktycznie, jak jest z tą nagrodą dla pani 

dyrektor, bo w tamtej kadencji – ja przypomnę –  w trzech ostatnich latach były zyski  

i dyrektor mógł wystąpić mojej kadencji o nagrodę, bo taka możliwość była. Nie wystąpił. 

Dlaczego nie wystąpił, to można panią Małgorzatę Guzik zapytać dlaczego nie wystąpiła. 

Dlatego, że nie było na to pieniędzy, bo trzeba było robić restrukturyzację, trzeba było 

pracownikom płacić i stosownie ich wynagradzać. Ja rozumiem, że doprowadziła w tamtej 
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kadencji do takiej sytuacji, że przychody wzrastały, koszty zostały obniżone. Oczywiście  

o zwolnieniach możemy gadać i o innych kwestiach, ale zaniepokoiła mnie tutaj informacja 

związana z parametrami finansowymi szpitala. Zadłużenie, jak utknęło na 49 milionach, jak ja 

skończyłem swoją kadencję, tak  nadal jest na takim samym poziomie,  a dalej się 

wynagradzamy.  Chciałem zapytać, jak planujemy skończyć rok 2018, jeżeli chodzi o wynik 

finansowy. Jest to bardzo ważne głównie dla interesów całego powiatu. My za to też 

odpowiadamy jako Rada i chcę mieć te informacje.    

Kolejna sprawa, to jak planujemy zrealizować kwestie związane z naszymi cenami. Na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Zdrowia i Budżetu rozmawialiśmy o problemach w 

zarządzaniu. Przy takiej ilości administracji powinno się łatwiej zarządzać. Widzę, że tak nie 

jest. Chciałbym, żebyście nam wyjaśnili, jak to rozsądnie zrealizować.  

Poza tym bardzo proszę o informację, jaki wynik finansowy planujemy na koniec roku. Nie 

zrozumiałam na Komisji, ale nie chciałem już pytać, bo widziałem zakłopotanie przez 

jednego z pracowników szpitala. Nie za bardzo potrafił mi powiedzieć,  jaka to jest kwota, 

czy to jest plusem, czy to jest z minusem. Zgodnie z dokumentacją przedstawioną jest to 

wynik finansowy z plusem, a dostałem informację, że to jest z minusem, w związku z czym 

chciałbym  żebyście nam odpowiedzieli. To jest kolejna sprawa, zwłaszcza, że pani dyrektor 

szpitala mówiła o dużych problemach, że będziemy musieli pokryć środki na podwyżki dla 

lekarzy i pielęgniarek i to zabrzmiało niepokojąco, zwłaszcza, że pani dyrektor szpitala 

wybiera się jako kandydat do gminy Ogrodzieniec, więc nie wiem, czy chce uciekać już ze 

szpitala, w takim stanie go zostawiając. Ja dziękuję za uwagę i proszę o odpowiedź”. 

 

Jan Zamora (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja muszę się odnieść do słów radnego Rafała Krupy. Tutaj wynika, że on nie ma zielonego 

pojęcia o działalności gospodarczej i sytuacji na rynku pracy. Wtedy, kiedy pan był Starostą, 

rynek był taki, że można było płacić najniższą krajową. Dzisiaj sytuacja jest taka, że brakuje 

lekarzy, ślusarzy, kierowców, wszystkich. Za takie pieniądze, jak pan był Starostą, to dzisiaj 

nikt by w szpitalu nie pracował. Niech się pan podłączy, panie Starosto, może na jakąś lepszą 

uczelnię, nie tą elitarną, którą pan skończył, bo pan nie ma zielonego pojęcia o tym”. 

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Przewodniczący, ja chciałbym pana poprosić, żeby pan mnie bronił jako radnego ze 

względu na to, że ja nie chcę być tutaj obrażany. Jak chcę rozmawiać konkretnie o sprawach, 

a nie o wrażeniach”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Panie radny, pan oczywiście może zabrać głos, natomiast była polemika co do faktów, 

takich, które są marginalne. Pan mówi, że było świetnie, o podwyżkach, a kolega ma tutaj 

trochę racji. Powiem szczerze, że rzeczywiście rynek pracy się zmienił i w tej chwili mamy 

braki. Nie można tego kwestionować”. 

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Przewodniczący, ja nie dyskutuję o sytuacji na rynku pracy, bo ma pan absolutną 

rację. Dzisiaj jesteśmy w zupełnie innym momencie,  natomiast jeżeli chodzi o administrację, 

to ja akurat mam informację, że  wzrosły koszt administracyjne. Ja przypomnę, prosta sprawa. 
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W tamtej kadencji był jeden dyrektor ds. lecznictwa z dodatkiem 1000 złotych.  Dzisiaj nie 

wiem, ilu jest dyrektorów 4 czy 5. Ja nie wiem, ilu jest dyrektorów”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Cieszę się, że jest dyskusja”. (Rafał Krupa poprosił o odpowiedź na zadane pytania). „Na 

pewno odpowiedzi padną, myślę, że w toku dyskusji. Ja przypomnę. że radni mają 

świadomość i wiedzą, że dwa zakłady zostały połączone. Przedtem było również 2 czy 3 

dyrektorów w ZLA i 3 w szpitalu”. (Rafał Krupa oświadczył, że w szpitalu był 1 dyrektor).  

„Akurat nie jest tak. Myślę, że są to osoby odpowiedzialne i kompetentne. Cieszę się, że 

dyskusja w tym punkcie się ożywiła. Proszę Członka Zarządu Powiatu Marię Milejską   

o odpowiedź na niepokojące pytania ze strony radnych”. 

 

Członek Zarządu Powiatu Maria Milejska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Szanowni państwo, może nie odpowiem dokładnie na wszystkie pytania, które były przed 

chwilą zadane. Natomiast jeśli chodzi o wynik finansowy, to jest planowany na plusie, a nie    

na minusie. 

Jeżeli chodzi o zatrudnienie w stosunku do wyniku finansowego, to zwracam uwagę, że mimo 

przyjęcia tylu pracowników, szpital jednak ma dodatni wynik finansowy. Myślę, że to  bardzo 

dobrze, więc nie wiem skąd takie emocje i taka troska o szpital. Myślę, że w tym wypadku 

każdy z nas powinien się martwić o to, żeby ten szpital był, żeby istniał, żeby nasi 

mieszkańcy mieli się gdzie leczyć. Popatrzmy na Pszczynę. Pozwolę sobie dwa słowa 

powiedzieć, co się stało w Pszczynie. Mieszkańcy wyszli, żeby pomóc, niezależnie gdzie 

przynależeli, żeby mieć szpital. Myślę, że damy radę. Szczególnie wszystkim powinno 

zależeć i wszyscy powinniśmy dążyć do tego, żeby szpital był, żeby funkcjonował i świadczył 

usługi dla naszych mieszkańców na najwyższym poziomie. To jest nasza rola jako wybranych 

ludzi przez społeczeństwo. Nie jest naszą rolą non stop krytykować placówkę, żeby 

mieszkańcy byli zaniepokojeni, co się w tym szpitalu dzieje. Widzimy tylko wizerunkowo 

jakie są zmiany w szpitalu, jak wygląda z zewnątrz, jak wygląda wewnątrz. Problemy 

kadrowe są wszędzie, nie tylko w naszym szpitalu. Musimy pozyskiwać specjalistów, żeby 

móc leczyć ludzi, bo po to szpital został powołany.  

W dalszej części wypowiedzi przedstawię informacje, które posiadam. Wszystkiego nie 

powiem, ale udzielę odpowiedzi w kwestiach, które są mi znane.  W 2014 roku zobowiązania 

szpitala nie wynosiły 48 milionów złotych,  tylko 51 milionów złotych, a na koniec czerwca 

2018 roku – 48.306.000 zł.  Czy ro jest różnica? Myślę. że  jest, bo zobowiązania się 

zmniejszyły”.  (Rafał Krupa zwrócił uwagę, że w maju 2015 roku było 48.900.000 zł długu, 

co można sprawdzić).  „Ja mówię o 2014 roku i 2018 roku. Mam takie porównanie, więc 

myślę, że zobowiązania się również zmniejszyły. Powiem jeszcze o zobowiązaniach 

wymagalnych. W 2014 roku była to kwota 6.800.000 zł, a na koniec czerwca 2018 roku  

kwota 543.000 zł. Myślę, że każdy ma świadomość o ile te zobowiązania się zmniejszyły.   

Zobowiązania wymagalne mają  m.in. wpływ na koszty komornicze i tym też trzeba 

pamiętać. Pozwolę sobie podać jeszcze kilka informacji, żebyście państwo mieli rozeznanie w 

tym zakresie (jeśli wszyscy nie mają). Koszty postępowania sądowego za poprzednią 

stanowiły kwotę  925.146 zł,  a na koniec czerwca tego roku –  431.346 zł, więc jest sadek 

prawie o połowę. Koszty postępowania sądowego i koszty komornicze na koniec 2014 roku 

łącznie stanowiły kwotę 1.267.066 zł. Na czerwiec 2018 roku była to kwota 77.269 zł. Myślę, 

że to jest spora różnica. Koszty komornicze to są koszty, które musieliśmy płacić ze względu 

na zaległości płatnicze u dostawców i te zobowiązania narastały z roku na rok. To nie jest 
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wina jednego roku dwóch lat. W zasadzie od początku istnienia szpitala taka sytuacja 

narastała. Ja pamiętam rok 2009, kiedy doszło do zmiany dyrektora. Wtedy zadłużenie 

szpitala wynosiło 34.000.000 zł. Potem –  niestety –  odsetki i inne koszty finansowały 

spowodowały to, że zadłużenie wzrosło,  a dzisiaj naszym zadaniem jest pilnowanie, żeby się 

cofało. Od razu wszystkiego nie zrobimy, żeby nagle szpital pozbył się zobowiązań i wyszedł 

na zero z wynikiem dodatnim, ale sobie nieźle z tymi zobowiązaniami radzimy pomimo, że 

zatrudniamy pracowników i będziemy zatrudniać, bo musimy świadczyć usługi na wysokim 

poziomie. Zatrudniliśmy opiekunki medyczne, które wcześniej nie były zatrudniane, 

ponieważ nie mamy pielęgniarek. W tamtej kadencji wyszło ze szpitala ponad 60 pielęgniarek 

i dzisiaj mamy taki stan, że  jeśli wejdą normy, to około 40 pielęgniarek nam brakuje. Trzeba 

mieć świadomość, że nie będziemy spełniać norm,  jeśli rozporządzenie w tej sprawie wejdzie 

w życie. Nie mam wszystkich danych, o które pan radny prosił, natomiast mogę je 

przygotować na piśmie. Jeżeli pan radny zechciałby powtórzyć jeszcze raz, o co chodzi, to ja 

przygotuję wszystkie informacje”. (Rafał Krupa zapytał, ilu w tej chwili w szpitalu jest 

dyrektorów). „ Po połączeniu dwóch zakładów, gdzie w jednym zakładzie było dwóch 

dyrektorów i w drugim podobnie, jest czterech dyrektorów”. (Rafał Krupa  poprosił  

o potwierdzenie, że jest czterech dyrektorów). Tak jak było, to są dwa zakłady panie radny”. 

(Rafał Krupa przypomniał, do roku 2014 był jeden dyrektor i była osoba pełniąca obowiązki 

dyrektora ds. lecznictwa za dodatek 1000 zł, a więc był jeden dyrektor). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

  

„Szanowni państwo, może ja to przerwę dyskusję, bo zaczynamy się rozliczać coraz bardziej i 

uciekamy od  punktu, w którym jesteśmy. Trzeba odnieść się do meritum, bo ja widzę, że 

państwo chcecie między sobą polemizować Bardzo proszę, najpierw dokończy swoje 

wystąpienie Maria Milejska, a potem głos zabierze zgłaszający się Jan Zamora i w tej 

kolejności proszę zabierać głos”.   

 

Członek Zarządu Powiatu Maria Milejska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Jeszcze raz odniosę zatrudnienie do wyniku finansowego. Czy czterech dyrektorów    

w szpitalu spowodowało spadek wyniku finansowego? Nie. Jeszcze raz powtarzam, w 

szpitalu było dwóch dyrektorów i w ZLA też było dwóch dyrektorów i teraz jest czterech”.  

 

Jan Zamora (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Przewodniczący, szanowni radni, jak słucham radnego Rafała Krupę, to śmiech nie 

powala mi mówić. Bardzo łatwo jest wyliczać, ilu jest dyrektorów i co z tego, jeśli i jak 

wynik finansowy się poprawia. A czy pan, panie Krupa pamięta, ile pańska niańka 

kosztowała, która nazywała się Konrad Imielski. Pana osobisty doradca był zatrudniony 

bodajże za 5.000 zł miesięcznie, to ile to kosztowało nas podatników, bo ci radni, którzy nie 

byli w tamtej kadencji pewno nie wiedzą o tym, ale radny Krupa miał niańkę – Konrad 

Imielski. Dziękuję bardzo”.   

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja wiem o tym, że politycznie dzisiaj już zaczynamy rozmawiać. To wszystko nas w jakiś 

sposób boli, natomiast powiem tak. Pani Maria Milejska wspomniała, że w2009 roku to było 

zadłużenie w wysokości 34.000.000 zł. Przypomnę, że pani Maria Milejska była 
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Naczelnikiem Wydziału Zdrowia od 2009 roku, a więc za mojej kadencji i za Ryszarda 

Macha była Naczelnikiem Wydziału. Więc ona to firmowa i niech nie opowiada dzisiaj 

takich rzeczy, szczególnie w okresie przedwyborczym. Powiem jeszcze, że pan radny Jan 

Zamora jest w komitecie wyborczym pani Marii Milejskiej i on zadaje pytanie jako 

interpelację, a pani Maria Milejska nie czekając na odpowiedzi na interpelacje odpowiada  

i już jest przygotowana ile było kosztów sądowych i tak dalej. To jest śmieszne”.  

 

Jan Zamora (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Może to nie jest takie śmieszne, jak te koszty 1.200.000 zł, to nie zapłacił pan z własnej 

kieszeni”.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Panie radny, odbieram panu głos. Chciałbym rozmawiać merytorycznie, bo dzisiaj nie ma 

czasu dzisiaj na wzajemne rozliczanie się, ale jest czas na to, abyśmy kontynuowali 

procedowanie”.    

 

Po zakończeniu dyskusji  projekt uchwały Nr LV/ 464 / 18 w sprawie przyjęcia informacji  

z przebiegu wykonania planu finansowego Szpitala Powiatowego w Zawierciu za I półrocze 

2018 roku,  po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz 

Budżetu i Infrastruktury Technicznej, w wyniku przeprowadzonego głosowania został   

przyjęty przy 18 głosach „za” i 3 głosach „wstrzymujących się”.      

 

 

Ad.10.)  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LV/ 455 / 18 w sprawie 

zmian w Statucie Szpitala Powiatowego w Zawierciu ,  po uzyskaniu pozytywnej opinii 

Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej  w wyniku przeprowadzonego głosowania został 

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”.     

 

Tadeusz Czop złożył wniosek formalny w sprawie ogłoszenia przerwy w obradach. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został odrzucony przy 1 głosie „za”,  

18 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”.  

 

 

Ad.11.)  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LV/ 466 / 18 w sprawie 

zmiany Uchwały Nr L / 436 / 18 z dnia 29 marca 2018 roku w sprawie ustalenia zadań  

i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 

realizację zadań powiatu zawierciańskiego w 2018 roku z zakresu rehabilitacji zawodowej  

i społecznej osób niepełnosprawnych,  po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Zdrowia  

i Pomocy Społecznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

21 głosach „za”.    

 

 



  

 

14 

 

Ad.12.)  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że zmiana organizacji 

pracy Rady Powiatu w roku bieżącym spowodowana jest zarządzeniem wyborów 

samorządowych na dzień 21 października br. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LV/ 467 / 18 w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XLVII / 403 / 17 z dnia  28 grudnia 2017 roku w sprawie ustalenia 

terminów sesji i uchwalenia planu pracy Rady Powiatu na 2018 rok,  po uzyskaniu 

pozytywnej opinii stałych Komisji Rady Powiatu, został poddany pod głosowanie i przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.    

 

 

Ad.13.)  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przedstawił informację o pracy 

między sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

‒ w dniu 16 lipca br. wpłynęła informacja Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

Departament Ochrony Zabytków o udzieleniu w ramach budżetu na 2018 rok dotacji dla 

Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Jana Chrzciciela i św. Jana Ewangelisty w Pilicy na 

zadanie obejmujące izolację przeciwwilgociową kościoła – V etap, a w dniu 20 lipca br. 

informacja o dotacji  dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Jana Chrzciciela w Przyłęku 

Szlacheckim na zadanie obejmujące konserwację elewacji frontowej i elewacji zachodniej 

nawy Kościoła; 

‒ w dniu 23lipca br. Dyrektor Poradni Psychologiczno –   Pedagogicznej w Zawierciu 

wystąpiła z wnioskiem o wypożyczenie dyktafonu celem protokołowania posiedzenia 

Rady Pedagogicznej w dniu 30 sierpnia br. 

‒ w dniu 23 lipca br. Urząd Miasta i Gminy w Pilicy przekazał informację o udzieleniu  

z budżetu gminy dotacji dla Klasztoru Franciszkanów w Biskupicach na zadanie pn. 

„Wymiana starych drewnianych okien w części klasztornej”; 

‒ w dniu 25 lipca br. Szpital Powiatowy w Zawierciu przekazał Strukturę Należności, 

Strukturę Zobowiązań, Rachunek Zysków i Strat za miesiąc czerwiec 2018 roku; 

‒ w dniu 8 sierpnia br. wpłynęła skarga na pracę Wydziału Geodezji, Kartografii, Katastru  

i Gospodarki Nieruchomościami Skarbu Państwa. Strona skarżąca została 

poinformowana, iż skargi na pracę komórek organizacyjnych Starostwa nie mieszczą się 

w kompetencjach Rady Powiatu określonych w art. 229 pkt 4 kodeksu postępowania 

administracyjnego, a ich rozpatrzenie należy do właściwości Starosty  jako kierownika 

urzędu; 

‒ w dniu 24 sierpnia br. do wiadomości Przewodniczącego Rady Powiatu wpłynął wniosek 

Międzyzakładowej Organizacji Związkowej NSZZ „Solidarność” Zakładu Komunikacji 

Miejskiej i Pracowników Samorządowych w Zawierciu, kierowany do Starosty 

Zawierciańskiego, w sprawie podwyżek wynagrodzeń do pracowników Ośrodka Pomocy 

Dziecku i Rodzinie w Zawierciu. 

  

 

Ad.14.)  

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych, złożone w pkt 5 porządku obrad, udzielił 

Starosta Krzysztof Wrona i wskazane przez niego osoby.  
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Interpelacje Jana Zamory: 

 

W sprawie interpelacji dotyczącej budowy stacji nadajnikowej firmy orange Naczelnik 

Wydziału Architektury Kazimierz Koclęga zobowiązał się do przygotowania szczegółowej 

odpowiedzi na piśmie  

 

Członek Zarządu Powiatu Maria Milejska (treść wystąpienia w formie stenogramów): 

 

„Nie udzielę takiej dokładnej informacji co do kosztów finansowych z tytułu niezapłaconych 

faktur. Nie była to jednak kwota 18 mln wymieniona w interpelacji. Dokładne informacje  

w tym zakresie przekażę na piśmie, również w odniesieniu do obecnej kadencji. Ile zostało 

osób zwolnionych w latach 2010 – 2014 –  dokładniej liczby nie mam, ale mam liczbę 

pielęgniarek, bo mnie ta sprawa bardzo interesuje, bo chciałabym, żeby te normy w szpitalu 

były spełnione, więc dokładną liczbę mam. W latach 2010 – 2014 66 osób zostało 

zwolnionych, jeżeli chodzi o pielęgniarki i położne, co uczyniło zysk z tego tytułu   

w wysokości 1.500.000 zł. Dzisiaj borykamy się z niedoborem tej kadry i ciężko nawet prosić 

te osoby, żeby wróciły do pracy, nawet w niepełnym wymiarze godzin. Niestety, odmawiają, 

rezygnują, ponieważ kiedyś, jak odchodziły, to płakały. Były takie sytuacje, bo też nie chciały   

odejść na te wcześniejsze świadczenia, a dzisiaj mamy z tego tytułu trochę problemu, bo 

brakuje nam kadry pielęgniarskiej. Powiem w odpowiedzi panu radnemu Rafałowi Krupie, 

że kiedyś, kiedy ja byłam naczelnikiem, pan był Starostą i praktycznie, może nie codziennie, 

ale co drugi dzień pan był w szpitalu, a mnie pan kazał się zająć ZLA. Czy pan sobie 

przypomina tę sytuację? Ja miałam ciężką sytuację osobistą, losową, pamięta pan te czasy? 

Mam więcej mówić, chce pan, żeby się wszyscy dowiedzieli się wszystkiego. Skończmy na 

tym” 

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Przewodniczący, ja zostałem wywołany pomimo tego, że nie zadawałem interpelacji, 

ale pani Maria Milejska była naczelnikiem też za czasów, za kadencji mojego poprzednika 

Ryszarda Macha i faktycznie mało się angażowała wtedy.  Być może się wtedy uczyła po to, 

żeby teraz aktywnie zarządzać”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Panie radny, robi pan to samo, co pana kolega i oburza się pan o to, więc niech pan się nie 

oburza, skoro pan prowokuje takie sytuacje”. (Rafał Krupa oświadczył, że to nie on 

rozpoczął dyskusje, tylko Maria Milejska). „Panie radny, nie chciałbym odbierać panu . pani 

Proszę o kontynuowanie odpowiedzi na interpelacje”. 

 

Interpelacje Beaty Chawuły: 

 

Starosta Krzysztof Wrona (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Nawiązując do kolejnej interpelacji pani Beaty Chawuły dotyczącej podwyżek dla 

pracowników, to powiem, że owszem, pierwsza transza podwyżki została uruchomiona, 

natomiast druga jest uzależniona od środków dotyczących zwrotu subwencji oświatowej za 

lata 2013, 2014 i 2015. Odbyła się kontrola w pierwszej połowie roku, której wyniki są po raz 

kolejny zatrważające. Musimy być przygotowani do nagłego zwrotu 600.000 zł. Ta kwota jest 
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zarezerwowana, zatrzymana w tej chwili, ponieważ procedura zwrotu środków jest dzisiaj 

zupełnie inna i przyjmuje zasadę zwrotu do końca bieżącego roku budżetowego. W związku  

z tym, jeśli zostanie  przesunięty termin zwrotu, będziemy mogli te środki uwolnić Ale na ten 

moment jest to kwota, która musi być w pierwszej kolejności  zagwarantowana do zwrotu  

w trybie natychmiastowym środków finansowych. Chcę powiedzieć, że sprawy dotyczące 

szkoły specjalnej, sprawy dotyczące wydawania oświadczenia, jak również zachowania 

dyrektorów szkół były wielce niepoważne. To jest najkrócej, co mogę powiedzieć na ten 

moment. Wisi ten pręgierz w postaci decyzji Ministra Finansów. Niebawem spodziewamy 

się, że przyjdzie decyzja o natychmiastowym zwrocie. Jeśli tego zwrotu nie będzie, to nie 

ukrywam, że rozważamy taką możliwość.  W kwestii nagrody dla dyrektor szpitala wypowie 

się pani Maria Milejska”.   

 

Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Starosto, przyjmuję pana odpowiedź, że macie trudną sytuację finansową. No właśnie, 

potrafił pan obiecać pracownikom Starostwa podwyżkę i teraz pan nie da im ze względu 

błędy innych  ludzi, których konsekwencję będą podnosić pracownicy, nie swoich błędów,  

a jednocześnie daje pan nagrodę w ogromnej wysokości innemu pracownikowi.  Czy nie 

uważa pan, że byłoby zasadne i sprawiedliwe albo dać wszystkim albo nikomu”. 

 

Starosta Krzysztof Wrona (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„W tej chwili ad vocem odpowiem w ten sposób, że w stosunku do szpitala wnioskuje Rada 

Społeczna i będę prosił o dalszą wypowiedź panią Marię Milejską. Ale chcę również 

powiedzieć, że mnie też dotyczyły na swój sposób obniżki. Wielu się nie poddało tej 

restrykcji i podejrzewam, że będzie też z tego tytułu sporo kłopotów w różnych jednostkach 

samorządu terytorialnego za niewykonanie zaleceń w tej kwestii. Powiedziałbym, że sprawy 

zwrotu, która faktycznie pojawiła się w lipcu, nie da się uchronić. Chcę powiedzieć, że   

główna kwota dotyczy lat: 2013, 2014 i 2015. Jeśli warunki na to pozwolą, to wtedy będę 

mógł powiedzieć o podwyżkach. Na ten moment nie jest to możliwe”. 

 

Członek Zarządu Powiatu Maria Milejska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Odnosząc się do nagrody dla dyrektora szpitala powiem tak. Pan radny Rafał Krupa (Rafał 

Krupa poprosił, aby się do niego nie odnosić, ponieważ nie składał interpelacji) chwilę temu 

powiedział, że dyrektor szpitala za jego kadencji nie otrzymał nagrody. Jesteśmy w tym 

temacie, więc chciałabym grzecznie się do tego odnieść. Nie dostał, bo nie spełniał wymagań 

uchwały i dlatego nie dostał”. (Polemizując z Marią Milejską Beata Chawuła stwierdziła, 

że nie jest to odpowiedź na jej interpelację, która dotyczyła nagrody dla obecnego dyrektora 

szpitala, a Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski zwrócił uwagę, że  

w składaną w tym momencie odpowiedź na interpelację wkradło się zbyt dużo polemiki). „Za 

dużo emocji. Ale teraz przejdę do odpowiedzi dla pani. Zgodnie z uchwałą Zarządu została 

przydzielona dyrektorowi ta nagroda. Dyrektor spełnia te wymagania, poprzednio tak nie było 

i dlatego na piśmie pani dokładnie napiszę dlaczego”. 

 

Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„To nie jest pełna odpowiedź  na moją interpelację, dlatego, że ja pytałam także czy Zarząd 

nie znalazł innego, bardziej pilnego, bardziej zasadnego celu wydatkowania tych środków”. 
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Członek Zarządu Powiatu Maria Milejska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Czy uważa pani, że szpital w tej kadencji nie zmienił się. Czy dyrektorowi nie przysługuje 

raz w tej kadencji nagroda za to, co robi. Proszę mi powiedzieć, że nie przysługuje 

człowiekowi nagroda, jeżeli pracuje ciężko i osiąga wyniki. Proszę powiedzieć. Niech pani 

powie”. 

 

Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Dobrze, jak pani przestanie mówić, to ja odpowiem. Po pierwsze jesteśmy tutaj w takiej roli, 

że ja zadaję pytania, a pani odpowiada. Po drugie nadal nie odpowiada pani na moje pytanie, 

ponieważ nie odpowiada się pytaniem na pytanie, choćby z grzeczności. Więc ja powiem tak: 

czy w tak trudnej sytuacji finansowej, o jakiej mówimy, że jest w szpitalu i pan Starosta 

mówi, że grożą nam ogromne zwroty środków, to czy naprawdę te pieniądze nie mogły być   

w jakiś inny sposób spożytkowane, czy nie ma pilniejszych, ważniejszych spraw”. (Maria 

Milejska oświadczyła, że jej zdaniem ludziom należy się gratyfikacja, za to co robią   

i dyrektorowi szpitala też). „A pracownikom Starostwa nie?” (Maria Milejska stwierdziła, że 

oczywiście też, ale jednocześnie nadmieniła, że to nie są środki z budżetu powiatu, gdyż 

budżet szpitala nie łączy się z budżetem powiatu i nie należy mylić tych pojęć).   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Muszę zabrać głos. Szanowni państwo, zrobiła się nieprzyjemna polemika, odpowiedź 

została udzielona, a pani rozszerza pytanie”. (Beata Chawuła stwierdziła, że wystarczy 

sprawdzić nagranie, aby przekonać się, jakie pytanie zadała). „Nie udzieliłem pani głosu. 

Myślę, że ta dyskusja źle się zaczęła toczyć i myślę, że ten mikrofon akurat nie do końca się 

sprawdza, bo robi się bałagan na sesji. Państwo nie prosi o głos, nie zgłasza się. Czy pani 

złożyła na interpelacje na piśmie, bo chciałbym pani przypomnieć, że ma pani taki obowiązek 

i powinna pai to zrobić, a nie ma tego”. (Beata Chawuła oświadczyła, że ma czas do jutra). 

„Proszę, aby artykułować  swoje dane w pierwszej odpowiedzi. Jeżeli odpowiedź pada,  

a padła, bo pani Maria Milejska odpowiedziała, że nagroda została przydzielona zgodnie  

z procedurami, to myślę, że to jest odpowiedź. Ale może się pani z taką decyzją nie zgadzać i 

jest to jak najbardziej zasadne”.    

 

Starosta Krzysztof Wrona (treść wystąpienia w formie stenogramu):   

 

„W związku z tym, że sytuacja nabrała trochę nerwowego charakteru, wnoszę o udzielenie 

odpowiedzi na interpelacje w formie pisemnej,  ponieważ nie ma wszystkich, którzy są  

w stanie odpowiedzieć”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Myślę, że tak, bo nie ma pani dyrektor szpitala, więc udzielona zostanie szczegółowa 

odpowiedź w formie pisemnej na wszystkie elementy pytania. Przypominam interpelującym  

o złożeniu w formie pisemnej interpelacji do Biura Rady”. (Starosta Krzysztof Wrona 

stwierdził, że odpowiedź w formie pisemnej zostanie udzielona na wszystkie złożone w dniu 

dzisiejszym interpelacje).   
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Ad.15.)  
 

Tadeusz Czop (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

  

„Mam pytanie (Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przypomniał, że  

w punkcie dotyczącym wolnych wniosków nie zadaje się pytań). „Wracając jeszcze do 

interpelacji pana radnego Jana Zamory…” (Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław 

Kleszczewski  oświadczył, że punkt dotyczący interpelacji został już zamknięty). „Jeżeli są 

wolne wnioski to co, nie mam prawa zapytać”. (Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław 

Kleszczewski poprosił o sformułowanie wypowiedzi w postaci wniosku, a zapytanie   

przygotować na piśmie po sesji lub na najbliższą sesję). „Co to znaczy wolne wnioski” 

(Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski stwierdził, że  to nie jest zapytanie 

ani odnoszenie się do debaty. Wolny wniosek może mieć różne formy, ale ma to być wniosek, 

a nie zapytanie). „Składam wniosek, aby pan Przewodniczący nie przeszkadzał radnym”. 

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Jak ma być wolny wniosek, to będzie to wolny wniosek. Mamy kampanię wyborczą,  

w związku z czym zachęcam wszystkich na oddawanie głosu na Niezależną Alternatywę w 

powiecie. To jest wolny wniosek”.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Panie radny, to jest wezwanie wyborcze i powinien pan to umieścić w kosztach kampanii 

wyborczej”. (Rafał Krupa poprosił o przedstawienie stosownej wyceny). „Jak wycenimy, to  

zapłaci pan za to, bo to jest ogłoszenie wyborcze”.  

 

Jan Zamora (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Skoro takie wnioski, ale ja może się nie będę zniżał, Ludzie, opamiętajcie się, nigdy na 

Alternatywę Wyborczą”.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Jak pan reprezentuje kolejny komitet, to pan też dostanie rachunek”. 

 

 

Ad.16.)  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski  – dziękując za udział  w posiedzeniu 

– zamknął obrady LV sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego.  

 

Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 11.40. 

 

Protokół sporządziła:                     Przewodniczący Rady Powiatu                 

/-/ Anna Bryła                 /-/ Jarosław Kleszczewski  

        


